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Obec Čejč

Čejč 430, 696 14, Čejč
tel.č.: 518 361 118 | e-mail: podatelna@cejc.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 23 Zastupitelstva obce Čejč

konané dne 19. 1. 2022 v sále sokolovny v Čejči od 18:00 hod.

Doba jednání: do 19.45
Přítomno: Ing Jan Koutný, Ing. Radek Peš, Ing. Petra Voznicová, Mgr. Kateřina Malíková,

Tomáš Damborský, David Fulajtár, Pavel Havelka
Omluveni: Helena Rozkydalová, Jana Bízová
Neomluveni:
Předsedající: Ing. Jan Koutný
Zapisovatel*: Petra Slabá
Ověřovatelé zápisu: Ing. Petra Voznicová, Ing. Radek Peš,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Přivítání přítomných, jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu

Starosta přivítal všechny přítomné v sále sokolovny. Zvláště pak představil a přivítal pana Ing. Radka Staňku a
paní Tichou, z týmu MOJE ODPADKY, kteří byli na dnešní jednání zastupitelstva pozváni, aby občany seznámili
s novým systémem třídění odpadů v naší obci a zejména pak zodpověděli případné dotazy. Starosta dále
konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno dle § 93 zákona o obcích. Pozvánka byla zveřejněna na úřední
desce obecního úřadu v souladu se Zákonem o obcích a Jednacím řádem po dobu nejméně 7 dnů, a to
od 12. 1. 2022 do 19. 1. 2022. Současně byla zveřejněna na elektronické úřední desce. Dále konstatoval, že je
přítomno 7 členů zastupitelstva obce. Zastupitelstvo je usnášeníschopné. Jako zapisovatelku jmenoval paní
Petru  Slabou.  Za  ověřovatele  zápisu  jmenoval  paní  Ing.  Petru  Voznicovou  a  pana  Ing.  Radka  Peše.
Ke jmenování zapisovatelky a ověřovatelů zápisu nebyly vzneseny připomínky.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč  schvaluje  zapisovatelku paní  Petru Slabou a ověřovatele  zápisu Ing.  Petru
Voznicovou a Ing. Radka Peše.

Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1/23/2022 bylo schváleno.

2. Připomínky k navrženému programu, schválení programu

K navrženému programu nebyly žádné připomínky, doplnění či dotazy ze strany zastupitelů nebo přítomných
občanů.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje program zasedání dle předložené pozvánky.

Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2/23/2022 bylo schváleno.
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3. Odpisový plán Základní školy a Mateřské školy Čejč

Jedná se o Účetní odpisový plán podle SU a AU vč. transferů po čtvrtletích pro rok 2022 za období 01/2022
do 12/2022. Odpisový plán je dán ze zákona. ZO musí odpisový plán schválit.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje odpisový plán Základní školy a Mateřské školy Čejč, okres Hodonín,
příspěvková organizace, 696 14 Čejč 201, IČ 710 05 471 pro rok 2022.  

Výsledek hlasování:
Pro: 6 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1

Usnesení č. 3/23/2022 bylo schváleno.

4. Příloha č. 1 Smlouvy č. O 4/2016 na nakládání s komunálním odpadem

Jde o Dodatek smlouvy o nakládání s komunálním odpadem mezi Obcí Čejč jako objednatelem a společností
EKOR, s.r.o.  jako zhotovitelem pro rok 2022. Jedná se o mírné navýšení  u suti,  která se má rozdělovat
na suť recyklovatelnou a suť, která se recyklovat nedá.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje Přílohu č. 1 smlouvy č. O4/2016 na nakládání s komunálním odpadem
a ostatním odpadem z obce za rok 2022 mezi Obcí Čejč a společností EKOR, s.r.o. Havlíčkova 1398/49a,
697 01 Kyjov, IČ 60700262. 

Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 4/23/2022 bylo schváleno.

5. Rozpočtové opatření

a) Rozpočtové opatření č. 13/2021

bylo  provedeno  v  účetnictví  za  měsíc  prosinec  2021,  příjmová  část  rozpočtu  byla  navýšena  o  částku
2 100 750 Kč, příjmová část po rozpočtovém opatření je ve výši 31 385 800 Kč. Výdajová část rozpočtu byla
navýšena o částku 72 000 Kč, výdajová část po rozpočtovém opatření je ve výši 34 845 700 Kč. Financování
bylo sníženo o částku - 2 028 750 Kč, financování je po rozpočtovém opatření ve výši 3 459 900 Kč. Příjem
dotace Hasiči. V rámci schválené pravomoci starosty dne 8.12.2021 usnesením č. 21/22/2021, byl převod mezi
paragrafy. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč bere na vědomí rozpočtové opatření č. 13/2021

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

b) Rozpočtové opatření č. 1/2022

Příjmová  část  bude  upravena  v  položce  4112,  tj.  dotace  z  JMK  na  výkon  státní  správy  na  částku
458 000 Kč. Ve výdajové části bude navýšení paragrafu 6402 v částce 8 500 Kč z důvodu vratek dotací na volby
a dotace pro hasiče, které nebyly vyčerpány.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2022.
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Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/23/2022 bylo schváleno.

6. Debata s občany nad novým systémem nakládání s odpady

Na úvod starosta představil pana Ing. Radka Staňku, jednatele společnosti Moje Odpadky, který seznámil
přítomné  občany  s  novým  systémem  třídění  odpadů.  Tento  "Motivační  a  evidenční  systém
odpadového hospodářství" zkráceně MESOH je již několik let zaběhnutý a dobře funguje v sousedních obcích
Kobylí, Hovorany nebo v Šardicích.  Jde o komplexní systém, který eviduje množství vyprodukovaných odpadů
z každé domácnosti. Na základě této evidence pak domácnosti získají EKO body, díky kterým v příštím roce
zaplatí za odpad méně. Hlavním cílem je motivovat občany ke snižování produkce odpadů a pokud už odpad
vznikne, k jeho důkladnému vytřídění. Dále pak snížení poplatku za odpady pro ty zodpovědné, a naopak
navýšení pro ty nezodpovědné. V neposlední řadě je také optimalizace nákladů obce na odpady a splnění
požadavků nového odpadového zákona.

V rámci tohoto systému jsou nastaveny jednotlivé bonusy. Prvním bonusem jsou EKO body za třídění odpadů.
Cílem bonusu je ocenit domácnosti za adresnost a prostor, který v domácnosti vyčlení. Každý odpad je nutné
označit QR kódem, který je jedinečný. Doporučená hmotnost u pytlu s plastem je 2,5-4 kg. V případě pytlu
s papírem je to 5-10 kg. Další možnost je svázat papír do balíku. Doporučená výška je 30 cm. U plechovek je
doporučená hmotnost 5-10 kg. Drobné elektrozařízení je možné vložit do tašky a opět opatřit štítkem s QR
kódem. U jedlého tuku je ideální množství 2l plastová láhev. Body se rozpočítají mezi jedn. členy domácnosti.

Druhým bonusem jsou body za efektivní využívání nádob. Cílem bonusu je motivovat domácnosti ke svozu
pouze plné nádoby netříděného odpadu. Nutné je,  aby měl každý popelnici,  která bude rovněž označena
čárovým kódem.

Třetím  bonusem  jsou  body  za  snižování  produkce  odpadů.  Tj.  tzv.  bonus  pro  důchodce,  kteří  nemají
např. plasty atd. K tomuto bonusu stačí jedna vyvezená popelnice a 3 pytle s plastem na občana/rok nebo tři
vyvezené popelnice a 1 pytel s plastem.

Čtvrtým bonusem jsou body za kompostování, které se vyplatí. Cílem je zpracování kuchyňských zbytků přímo
v  místě  jeho  vzniku,  vyhazováním  na  hnojiště  nebo  zkrmování  domácím  zvířatům.  Bioodpad  je  odpad
s největším potencionálem.

Pátým bonusem jsou body za ekologické nakupování, tj. nakupování bez obalů. Za nákup bez obalu v hodnotě
500 Kč lze získat 1 EKO bod.

Šestým bonusem jsou EKO body za zájem, které jsou udělovány za pravidelnou kontrolu odpadového účtu.
Kontrola by měla být prováděna 1x za čtvrtletí. Kdo se zajímá, má nejlepší výsledy a snižuje administrativní
náročnost.

Posledním bonusem jsou EKO body za sběrný dvůr. Každý občan obdrží kartičku na SD a to z důvodu zamezení
zneužívání skládky kom. odpadu, který vznikne např. živnostníkům apod. 

Aby vše fungovalo, musí se zapojit obec, občané a svozová firma.

Na závěr občané pokládali panu Staňkovi dotazy, které byly ihned zodpovězeny. 

Poté pan starosta poděkoval jménem obce za návštěvu a prezentaci.

 

Diskuze:
p.Fulajtár Systém je na bázi dobrovolnosti. Někdo třidit bude a někdo ne. Co když bude někdo vozit

na sběrný dvůr suť ve velkém množství. Jak tyto lidi pohlídat? Ostatní obce mají mají suť
zpoplatněnou.

p.Staňka Tento systém se suti netýká. Toto dělá obec dobrovolně. Když někdo bourá nemovitost, měl
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by mít přistaven kontejner. Každý sb.dvůr má povinnost vést evidenci návštěv a přijatých
odpadů. Kartičky na sběrný dvůr je nutno brát jako součást evidenčního systému sb.dvora.
Větší množství vyvezeného odpadu bude nad rámec poplatku.

p.Malíková Poplatky  budou  rok  od  roku  dražší.  Letos  zaplatíme 600  Kč  a  pokud  si  nenasbíráme
v průběhu roku nějakou slevu, můžeme příští rok platit 800 Kč. Je dost pravděpodobné, že
suť na sběrném dvoře bude zpoplatněna.

starosta Suť je na sb.dvoře omezená na 1t na domácnost/rok. Kartičky na sb.dvůr musí mít všichni,
co platí poplatek.

p.Havelka Není mně jasné, jak bude pro obec ekonomicky výhodné, svážet pytle z každé domácnosti
zaměstnanci obce.

p.Staňka Kontejnery v obcích jsou přeplněné a občané nemají kam plasty a papír odkládat. Tím, že
budou odkládat doma do pytlů, daleko víc se vytřídí. Může se také snížit frekvence svozu.
Nejdražší  na  odpadech  je  svoz  popelářským  autem.  Svoz  svépomoci  tj.  obecními
zaměstnanci je pětinový náklad.

p.Rozkydalová Bydlím v  bytovém domě,  kde je  14 bytů.  Musíme se rozhodnout,  zda do syst.  třídění
půjdeme společně nebo každá rodina zvlášť. V tomto případě si musím pořídit popelnici?

p.Staňka Doporučuji to, protože se to v bonusech vrátí. Vhodné je, si popelnici opatřit zámkem.
p.Hájek Co mají živnostníci dělat s lahvemi od vína, jsme ve vinařské oblasti. Bude se to nějak řešit?
starosta Vývoz skla se neplatí, je to skvělá surovina pro další zpracování. Kontejnery v obci zůstanou.
p.Neumanová Jakým způsobem se bude evidovat vývoz se směsným odpadem a vývoz bio popelnic?
p.Staňka Každá popelnice bude označena QR kódem a zaeviduje se jak je velká a kdo ji používá. Bio

odpad bude jen pro evidenci, ale nebude započítán do slev.
p.Voznicová Klasické popelnice se budou dávat k vývozu jen naplněné. Jinak to nemá smysl.
p.Staňka Systém bude fungovat tak, že se v domácnostech naplní pytel tříděným odpadem, zaváže se,

opatří se QR kódem. Den svozu se vystrčí před dům, načte se čtečkou.
p.Michta Je třeba měnit popelnice za menší? Moje rodina má 240l popelnici a naplní jí jen z poloviny

za 14 dní. Jak se bude počítat? Je lepší si pořídit menší popelnici 120l?
p.Staňka Ano, popelnice o objemu 120l je výhodnější.
p.Damborský Základ je vyvézt popelnici až bude opravdu plná. Pokud nebude plná, popeláři jí načtou

jakou  plnou.  Rovněž  tak  u  pytlů  s  tříděným  odpadem  a  rozpočítá  na  počet  osob
v domácnosti. Letos se nic nezmění, vývoz bude 1x za 14 dní, jak bio tak i černé popelnice a
příští rok se vše vyhodnotí.

p.Martinková Chtěla jsem se zeptat na časový harmonogram svozu.
starosta Spol. EKOR řeší v současné době problém s absencí zaměstnanců kvůli covidu. Informace

ohledně svozu sdělíme s předstihem na infokanále, v hlášení i na FB. Vše se vyveze v jeden
den, tj.  pytle s plasty i  s papírem, jedlými tuky, plechovkami a popř. i  elektrozařízení.
Obecní zaměstnanci posbírají, načtou a odvezou na sb.dvůr.

p.Linner Je tato prezentace dohledatelná na netu?
starosta Ze zasedání ZO je vždy pořízen video záznam. Bude k dispozici na  YouTube.
p.Linner Vlastním novostavbu, zatím není zkolaudovaná. V domě bydlíme 4. Je možné na stanoviště

nahlásit tyto osoby, i když 3 mají zatím trvalé bydliště v Terezíně? Je možné platit a třídit
zde?

starosta Na stanoviště je možné nahlásit 4 osoby, ale poplatek za odpad se musí platit tam, kde má
osoba trvalé bydliště. Je to podle zákona. Tento systém řeší slevy až na příští rok.

p.Michta Chci se zeptat, co do plastu všechno patří?
starosta Každý kdo zaplatí poplatek, dostane manuál jak správně třídit. Zde je přehledně popsáno, co

dát do plastu, papíru, bia, kovů....
p.Stávek Co se počítá do množství vyprodukovaného odpadu?
p.Staňka Je to plast, papír, elektro, jedlé tuky a oleje. Sklo jde do veř. kontejnerů. Bio odpad bude jen

evidován. Zbytek je to, co nelze třídit a bude v černé popelnici jako směsný odpad.
p.Voznicová Na obecním úřadě je  možné si  vyzvednout  kompostéry,  kdo ještě  nemá a  získat  také

EKO body.
p.Vykydalová Budou se pytle s tříděným odpadem vážit? Pokud už nebudu mít dost pytlů, je možné si je

vyzvednout? Bude se to evidovat?
starosta Pytle se vážit nebudou, musí být ale plné. Systém eviduje počet vydaných pytlů do každé

domácnosti a vidíme kolik pytlů každá domácnost odevzdala.
p.Vykydalová Papír dáváme pro žáky do školy na sběr, aby měli ho měli co nejvíce a dostali odměny.
starosta Sběr papíru pro žáky je také možné opatřit kódem a přinést ke škole až bude vyhlášen sběr.
místostarosta I slevové body mají své nevýhody. Nelze počítat s tím, že ten kdo nejvíc třídí má největší
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slevu a obec mu ještě zaplatí.
p.Martinková Pytle jsou průhledné a identické na všechen tříděný odpad. Jakmile už pytle nemám, musím

jít na obec a vzít si nový nebo můžu použít jiný, který mám doma?
starosta Počet pytlů, které obdrží každá domácnost je evidovaný. Je průhledný, aby bylo vidět, co

v pytli je. V případě, že má domácnost pytle plné, je možné zavézt na sb.dvůr a nečekat až
do dne vývozu. Zde bude pytel také načten a evidován do systému.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Čejč bere na vědomí informace o novém systému třídění odpadů. 

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

7. Různé

Nebyly vzneseny další připomínky a dotazy.

Ověřovatel: Ing. Petra Voznicová, Ing. Radek Peš   ............................................................
 
Starosta Ing. Jan Koutný   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 31. 1. 2022


